

၄။ သောဏဒဏ္ဍသုတ္တံ

စမ္မေယျကဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ

၃၀၀။ ဧဝံ [PTS 1.111]မေ သုတံ - ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ အင်္ဂေသု စာရိကံ စရမာနော မဟတာ ဘိက္ခုသံဃေန သဒ္ဓိံ ပဉ္စမတ္ထေဟိ ဘိက္ခုသတေဟိ ယေန စမ္မာ တဒဝသရိ။ တတြ သုဒံ ဘဂဝါ စမ္မာယံ ဝိဟရတိ ဂဂ္ဂရာယ ပေါက္ခရဏိယာ တီရေ။ တေန ခေါ ပန သမယေန သောဏဒဏ္ဍော ဗြာဟ္မဏော စမ္ပံ အဇ္ဈာဝသတိ သတ္တုဿဒံ သတိဏကဋ္ဌေဒကံ သဗညံ ရာဇဘောဂံ ရညာ မာဂဓေန သေနိယေန ဗိမ္ဗိသာရေန ဒိန္နံ ရာဇဒါယံ ဗြဟ္မဒေယျံ။

၃၀၁။ အသောသုံ ခေါ စမ္မေယျကာ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ - “သမဏော ခလု ဘော ဂေါတမော သကျပုတ္တော သကျကုလာ ပဗ္ဗဇိတော အင်္ဂေသု စာရိကံ စရမာနော မဟတာ ဘိက္ခုသံဃေန သဒ္ဓိံ ပဉ္စမတ္ထေဟိ ဘိက္ခုသတေဟိ စမ္ပံ အနုပုတ္တော စမ္မာယံ ဝိဟရတိ ဂဂ္ဂရာယ ပေါက္ခရဏိယာ တီရေ။ တံ ခေါ ပန ဘဝန္တံ ဂေါတမံ ဧဝံ ကလျာဏော ကိတ္တိသဒ္ဓေါ အဗ္ဘဂ္ဂတော - ‘ဣတိပိ သော ဘဂဝါ အရဟံ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေါ ဝိဇ္ဇာစရဏသမ္ပန္နော သုဂတော လောကဝိဒ္ဓ အနုတ္တရော ပုရိသဒမ္မသာရထိ သတ္တာ ဒေဝမနုဿာနံ ဗုဒ္ဓေါ ဘဂဝါ’တိ။ သော ဣမံ လောကံ သဒေဝကံ သမာရကံ သဗြဟ္မကံ သဿမဏဗြာဟ္မဏံ ပဇိသဒေဝမနုဿံ သယံ အဘိညာ သတ္တိကတ္တာ ပဝေဒေတိ။

သော စမ္ပံ ဒေသေတိ အာဒိကလျာဏံ မဇ္ဈေကလျာဏံ ပရိယောသာနကလျာဏံ သာတ္ထံ သဗျုဉ္ဇနံ ကေဝလပရိပုဏ္ဏံ ပရိသုဒ္ဓိံ ဗြဟ္မစရိယံ ပကာသေတိ။ သာဓု ခေါ ပန တထာရူပိနိ အရဟတံ ဒဿနံ ဟောတိ”တိ။ အထ [PTS 1.112] ခေါ စမ္မေယျကာ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ စမ္မာယ နိက္ခမိတ္တာ သံဃသံဃီ [သံဃာ သံဃီ (သီ။ သျှ။ ပီ။)] ဂဏီဘူတာ ယေန ဂဂ္ဂရာ ပေါက္ခရဏိ တေနုပသင်္ကမန္တိ။

၃၀၂။ တေန ခေါ ပန သမယေန သောဏဒဏ္ဍော ဗြာဟ္မဏော ဥပရိပါသာဒေ ဒိဝါသေယျံ ဥပဂတော ဟောတိ။ အဒ္ဓသာ ခေါ သောဏဒဏ္ဍော ဗြာဟ္မဏော စမ္မေယျကေ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကေ စမ္မာယ နိက္ခမိတ္တာ သံဃသံဃီ [သံဃေ သံဃီ (သီ။ ပီ။)] သံဃာ သံဃီ (သျှ။)] ဂဏီဘူတေ ယေန ဂဂ္ဂရာ ပေါက္ခရဏိ တေနုပသင်္ကမန္တေ။ ဒိသ္မာ ခတ္ထံ အာမန္တေသိ - “ကိံ န ခေါ၊ ဘော ခတ္ထေ၊ စမ္မေယျကာ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ

စာ ၁၀၅

စမ္မာယ နိက္ခမိတ္တာ သံဃသံဃီ ဂဏီဘူတာ ယေန ဂဂ္ဂရာ ပေါက္ခရဏိ တေနုပသင်္ကမန္တိ”တိ? “အတ္ထိ ခေါ၊ ဘော၊ သမဏော ဂေါတမော သကျပုတ္တော သကျကုလာ ပဗ္ဗဇိတော အင်္ဂေသု စာရိကံ စရမာနော မဟတာ ဘိက္ခုသံဃေန သဒ္ဓိံ ပဉ္စမတ္ထေဟိ ဘိက္ခုသတေဟိ စမ္ပံ အနုပုတ္တော စမ္မာယံ ဝိဟရတိ ဂဂ္ဂရာယ ပေါက္ခရဏိယာ တီရေ။ တံ ခေါ ပန ဘဝန္တံ ဂေါတမံ ဧဝံ ကလျာဏော ကိတ္တိသဒ္ဓေါ အဗ္ဘဂ္ဂတော - ‘ဣတိပိ သော ဘဂဝါ အရဟံ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေါ ဝိဇ္ဇာစရဏသမ္ပန္နော သုဂတော လောကဝိဒ္ဓ အနုတ္တရော ပုရိသဒမ္မသာရထိ သတ္တာ ဒေဝမနုဿာနံ ဗုဒ္ဓေါ ဘဂဝါ’တိ။ တမေတေ ဘဝန္တံ ဂေါတမံ ဒဿနာယ ဥပသင်္ကမန္တိ”တိ။ “တေန ဟိ၊ ဘော ခတ္ထေ၊ ယေန စမ္မေယျကာ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ တေနုပသင်္ကမ၊ ဥပသင်္ကမိတ္တာ စမ္မေယျကေ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကေ ဧဝံ ဝဒေဟိ - ‘သောဏဒဏ္ဍော၊ ဘော၊ ဗြာဟ္မဏော ဧဝမာဟ - အာဂမေန္တု ကိရ ဘဝန္တေ၊ သောဏဒဏ္ဍောပိ ဗြာဟ္မဏော သမဏံ ဂေါတမံ ဒဿနာယ ဥပသင်္ကမိဿတိ”တိ။ “ဧဝံ၊ ဘော”တိ ခေါ သော ခတ္တာ သော

ဏဒဏ္ဍဿ စမ္ဘယ ဗြာဟ္မဏဿ ပဋိသုတ္တံ ယေန စမ္ပေယျကာ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကာ တေနုပသင်္ဂံ၊ ဥပသင်္ဂံတွာ စ
မ္ပေယျကေ ဗြာဟ္မဏဂဟပတိကေ တေဒဝေါစ - “သောဏဒဏ္ဍော [PTS 1.113] ဘော ဗြာဟ္မဏော ဝေမာဟ - ‘အာဂမေန၊
တု ကိရ ဘဝန္တော၊ သောဏဒဏ္ဍောပိ ဗြာဟ္မဏော သမဏံ ဂေါတမံ ဒဿနာယ ဥပသင်္ဂံဿတီ”တိ။